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 Sitno, 28 maja 2015 roku 

 

ST. 0002.VII.9.2015 
 

Protokół Nr IX/2015 

R a d y  G m i n y 
Sitno 

z dnia 28 maja 2015 roku 
 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta 

Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2014 rok, 

- w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sitno za 2014 rok, 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok, 

- w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sitno na lata 2015-2021, 

- w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Sitno do Stowarzyszenia Charytatywnego 

Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej, 

- w sprawie udzielenia Powiatowi Zamojskiemu pomocy finansowej na wykonanie remontu 

odcinka drogi powiatowej Nr 3271L, 

- w sprawie przystąpienia Gminy Sitno do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „ Ziemia 

Zamojska”, 

- w sprawie czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych prowadzonych przez 

Gminę Sitno, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu gminy Sitno, 

- w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Sitnie oraz ustalenia jej składu 

osobowego, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Budżetu, Infrastruktury i Rozwoju oraz 

ustalenia jej składu osobowego. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

7. Sprawy różne. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 
 
 

Radni obecni: 
1. Biłant Tomasz 

2. Chaińska Joanna 

3. Chmiel Teresa 

4. Gąsior Tomasz 

5. Klikicki Krzysztof 

6. Kozak Leszek 
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7. Łazorczyk Tomasz 

8. Mazurek Janusz 

9. Polski Robert 

10. Sokołowski Dariusz 

11. Szawarski Ryszard 

12. Tokarz Kazimierz 

13. Torba Janusz 

14. Wydmański Władysław 

 

Radni nieobecni: 
1. Ryszczuk  Jan 

 

 

Ad. 1 

 

Otwarcie obrad sesji 

 

Otwarcia obrad IX Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Klikicki. 

Przewodniczący powitał Radnych, sołtysów, a także zaproszonych gości: Wójta 

Gminy Pana Mariana Bernata, Z-cę Wójta Pana Kajetana Protasa oraz Skarbnika 

Gminy Panią Jolantę Hryciuk, jak również pozostałych gości: Panią Agnieszkę 

Grzesiuk Dyrektor Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie, Panią Barbarę Tor 

kierownik GOPS, przedstawicieli LGD Ziemia Zamojska oraz Pana Antoniego Skurę 

asystenta senatora Jerzego Chróścikowskiego. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 19
30

. 

 

 

Ad.2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że 

w obradach uczestniczy 14 Radnych, co stanowi niezbędne quorum potrzebne do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad pytając, 

czy są do niego uwagi. 

Pan Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad  uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych 

z mieszkańcami Gminy Sitno, w związku z wnioskiem Lubelskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Lublinie znak sprawy PN-II.410226.2015 o reasumpcję uchwały 

Nr IV/16/2015. 

 

Dalej Pan Wójt wyjaśnił, że uchwała w sprawie zmian w budżecie, 

podyktowana jest faktem, iż zmieniło się przeznaczenie funduszu sołeckiego, 

w niektórych sołectwach. 
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Państwo Radni przyjęli proponowany porządek obrad wraz z w/w zmianami 

jednogłośnie. 

Ponadto ustalono, że kolejna Sesja Rady Gminy odbędzie się 30 czerwca br. 

Na początku głos zabrały przedstawicielki Lokalnej Grupy Działania „Ziemia 

Zamojska”, przedstawiając sprawozdanie z pozyskanych środków w ramach 

LEADER w okresie programowania w latach 2007-2013. Kwotę jaką Gmina Sitno 

pozyskała wyniosła około 750 tys. zł. Ponadto Radni otrzymali ankietę do 

wypełnienia mającą na celu określenie potrzeb w poszczególnych miejscowościach. 

Pan Wójt poinformował, że LGD „Ziemia Zamojska” powiększa się  o jeszcze 

dwie gminy: Nielisz i Sułów. 

Następnie głos zabrał Pan Antoni Skura, przedstawiając działalność senatora 

Chróścikowskiego i tak z najważniejszych zagadnień jakimi zajmował się senator, to: 

między innymi zagadnienia dotyczące zmian w PROW-ie; samorządowe; 

funkcjonowania poszczególnych rynków rolnych; embargo na bydło, trzodę, owoce 

miękkie; sprzedaż ziemi obcokrajowcom; cen trzony chlewnej. 

Kolejno Pan Skura poruszył zagadnienia funkcjonowania Izb Rolniczych i 

Związków Rolniczych. 

Pan Przewodniczący podziękował Panu Skurze za przybycie i zabranie głosu. 

Kolejno głos zabrała Pani Kucharska z Bożego Daru, z prośbą o wykonanie 

rowu przy drodze i przepustów, ponieważ podczas obfitych opadów deszczu zalewa 

jej posesję. 

Z-ca Wójta wyjaśnił, że porozmawia w tej sprawie z Panem kierownikiem 

Wojniakiem z Zarządu Dróg, tak aby wspólnymi siłami to zrobić, ponieważ nie jest 

to droga gminna. 

Pan Wójt dodał, że muszą zostać zebrane podpisy od mieszkańców i złożone w 

tej sprawie wraz z pismem do Powiatu. 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał                 

i Wniosków weszli nw. Radni: Tomasz Gąsior, Teresa Chmiel i Janusz Torba. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu przy 11 głosach za i 3 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad. 4 

 

Przyjęcie uchwał 

 

Pani Teresa Chmiel odczytała kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

W związku z tym, iż w dniu 30.03.2015 roku Radni otrzymali zarządzenie 

Wójta nr 11/2015 z 30 marca br. z załącznikami stanowiącymi sprawozdanie 
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z wykonania budżetu za rok 2014, jak również Radni zostali zapoznani z Uchwałą 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 15 

kwietnia 2015 roku, która dotyczy pozytywnego zaopiniowania rocznego 

sprawozdania Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu gminy za rok 2014 (znak 

RIO-Z-I-0034/36/2015). 

 Pan Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu przez przedstawiciela 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Pan Ryszard Szawarski odczytał protokół 

posiedzenia Komisji z 13 maja br. oraz Uchwałę Komisji Rewizyjnej nr 1/2015 Rady 

Gminy Sitno z dnia 13 maja 2015 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Sitno za 2014 rok, a także pozytywną Uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie  z dnia 19 maja 2015 roku w sprawie 

zaopiniowania wniosku komisji rewizyjnej (znak RIO-Z-I-0035/36/2015). 

Ponadto Rada Gminy zapoznała się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego za 2014 rok oraz ze sprawozdaniem finansowym 

za 2014 rok, jak również z informacją o stanie mienia jst. Sprawozdania te były, 

także analizowane i omawiane na posiedzeniach Komisji.  

 

1. Uchwała Nr IX/37/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 28 maja 2015 r. w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2014 r. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uaktualnienie Dziennika Urzędowego 

w podstawie prawnej. 

Wszyscy Radni byli za przyjęciem tej poprawki. 

 

Z-ca Wójta przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2014r. 

Na koniec Z-ca Wójta podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do 

realizacji budżetu, a także za współpracę w poprzedniej kadencji. 

Pan Wójt poruszył temat oszczędności w szkołach poprzez ograniczenie godzin  

i łączenie klas. 

Pan Polski stwierdził, że mamy szkoły z małą ilością uczniów niemniej jednak 

jeśli klasy VI i V będą połączone to ten poziom nauczania bardzo spadnie, kolejna 

sprawa to istnieje obawa, że rodzicie  klasy, gdzie jest tylko 6 uczniów mogą zabrać 

te dzieci nie tylko ze Szkoły w Sitnie, ale z gminy. Już bardzo dużo dzieci dojeżdża 

do Zamościa, a takie decyzję sprawią, że będzie tych dzieci (w szkole) coraz mniej. 

Pan Wójt wyjaśnił, że VI klasa idzie indywidualnie, nie łączymy tej klasy. 

 

Po zakończonej dyskusji w sprawie wykonania budżetu za rok 2014 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie omówioną Uchwałę. 

 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym przy 12 głosach za, 

przeciw 0 i 2 głosach wstrzymujących się. 



5 

 

 

2. Uchwała Nr IX/38/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 28 maja 2015 r. w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2014 

rok. 

 

Przewodniczący, tak samo jak w poprzedniej uchwale, poddał pod głosowanie 

uaktualnienie Dziennika Urzędowego w podstawie prawnej. 

Wszyscy Radni byli za przyjęciem tej poprawki. 

Przewodniczący zarządził 10 min przerwy. 

Po przeprowadzonej dyskusji nad udzieleniem absolutorium Przewodniczący 

poddał pod głosowanie omówioną Uchwałę. Uchwała ta została przyjęta 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

3. Uchwała Nr IX/39/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 28 maja 2015 r. w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 

 

Przewodniczący poinformował, że zmiany te były omawiane z Panią Skarbnik i 

Panem Wójtem oraz Komisją Budżetową w dniu 25 maja br. 

Pan Wójt wyjaśnił, że konieczność podjęcia uchwały spowodowana jest zmianą  

przeznaczenia funduszu sołeckiego w niektórych sołectwach. 

Kolejno Pan Wójt przedstawił w jakich sołectwach został zmieniony fundusz 

sołecki i na jaki cel został przeznaczony. 

Następnie Pan Wójt powiedział, że składamy wniosek w ramach PROW-u na 

wykonanie instalacji fotowoltaicznych, za który musimy zapłacić około 6 tys. zł. 

Instalacje te mają być zainstalowane na obiektach gminnych i 29 posesjach 

prywatnych w różnych miejscowościach z terenu naszej gminy. 

Pan Wydmański zapytał, czy ludzie którzy się zdecydowali na ogniwa 

fotowoltaiczne wiedzą, że są to instalacje bez akumulatorów. 

Pan Wójt odpowiedział, że wiedzą. 

Pan Wydmański odczytał protokół z posiedzenia Komisji Budżetowej z dnia 25 

maja 2015 r. ( kopia protokołu stanowi załącznik do materiałów z sesji). 

Pan Wójt w międzyczasie udzielał wyjaśnień do poszczególnych punktów 

protokołu Komisji. 

Następnie Pan Wójt poinformował, że odbył się przetarg na odbiór odpadów, 

który wygrała firma EKO-MEGA – odbierająca obecnie śmieci. 

W związku z potrzebą zwiększenia wydatków w budżecie o 200 zł Pan 

Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik o wprowadzenie tej zmiany w uchwale, a 

Radnych o przegłosowanie tej poprawki. 

Państwo Radni wprowadzili poprawkę jednogłośnie. 

 

W związku z brakiem więcej pytań i uwag Przewodniczący poddał pod 

głosowanie omówioną Uchwałę. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 
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4. Uchwała Nr IX/40/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 28 maja 2015 r. w sprawie 

zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Sitno na lata 2015-2021. 

 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że uchwała ta jest konsekwencją poprzedniej 

uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 
 

 

5. Uchwała Nr IX/41/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 28 maja 2015 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Sitno do Stowarzyszenia 

Charytatywnego Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej. 

 

Pan Wójt wcześniej już wyjaśnił, że ma to na celu umożliwienie odbierania 

żywności przez najuboższych z magazynu w Zamościu, a nie dowożenie żywności z 

Lublina do Kornelówki i rozdawanie żywności, co było uciążliwe, że względu na 

transport. 
 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 
 

6. Uchwała Nr IX/42/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 28 maja 2015 r. w sprawie 

udzielenia Powiatowi Zamojskiemu pomocy finansowej na wykonanie 

remontu odcinka drogi powiatowej Nr 3271L. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że jest wstępne porozumienie ze Starostwem na wykonanie 

300 m asfaltu w Cześnikach, jednak musimy przeznaczyć symboliczne pieniądze dla 

Powiatu. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 

 

Pan Wójt przedstawił pismo z Powiatu dotyczące wykonanych remontów dróg 

powiatowych na terenie gminy Sitno. 
 

7. Uchwała Nr IX/43/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 28 maja 2015 r. w sprawie 

przystąpienia Gminy Sitno do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 

„ Ziemia Zamojska”. 
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Pan Wójt wyjaśnił, że może zaistnieć potrzeba podwyższenia składki na 

potrzeby utrzymania biura. 

Dalej Pan Wójt wyjaśnił, że składka w tej chwili wynosi 10 groszy od 

mieszkańca. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 

 
 

8. Uchwała Nr IX/44/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 28 maja 2015 r. w sprawie 

czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych prowadzonych przez Gminę Sitno. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że w związku z tym, iż powstało Przedszkole w Sitnie musi 

zostać podjęta ta uchwała. 

Pan Przewodniczący powiedział, że są tutaj poprawki, które Państwo Radni 

otrzymali przed sesją. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawki do uchwały. 

Państwo Radni przyjęli poprawki jednogłośnie. 

Pan Polski zapytał, czy nie można byłoby zapłacić te 100 zł z pieniędzy 

gminnych skoro jest tak mało przedszkolaków. 

Pan Wójt odpowiedział, że musimy to podjąć, ponieważ jest to stawka 

ustawowa. 

Pan Polski zapytał co w przypadku jeżeli Rada nie podejmie tej uchwały. 

Pan Wójt wyjaśnił, że przedszkole 5-cio godzinne jest za darmo. Płatne jest 

tylko przedszkole powyżej 5-ciu godzin. 

W związku z brakiem więcej pytań i uwag Przewodniczący poddał pod 

głosowanie omówioną Uchwałę. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 

przeciw 1 i 0 głosach wstrzymujących się. 

Następnie Przewodniczący zaproponował, aby teraz przystąpić do głosowania 

nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Sitno, ponieważ 

nie wiadomo, która z kolejnych uchwał będzie podjęta.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie tej zmiany do 

porządku. 

Państwo radni przyjęli zmianę porządku obrad w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie. 

 

Pan Przewodniczący odczytał pismo od Wojewody Lubelskiego w sprawie 

reasumpcji Uchwały Rady Gminy Sitno z dnia 3 lutego 2015 r. w sprawie określenia 
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zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy 

Sitno.( kopia pisma stanowi zał. do materiałów z sesji) 
 

9. Uchwała Nr IX/45/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 28 maja 2015 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Sitno. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że  uchwała miała za duże wymogi personalne. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 

 

Pan Przewodniczący zarządził przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący powiedział, że wracamy do sytuacji z przed 

miesiąca. Mamy już opinie Radcy Prawnego, z której wynika, że w skład Komisji 

Rewizyjnej powinien wchodzić przedstawiciel każdego z klubów radnych. Dalej 

Przewodniczący wyjaśnił, że przygotowane są dwie opcję, a więc: zmiana Statutu 

Gminy i w tym wypadku, jeżeli zmienimy Statut to dopiero 14 dni po ogłoszeniu 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubelskiego będzie on aktualny i Komisja 

będzie mogła liczyć do 5 osób. Druga opcja to zmiana Komisji Rewizyjnej. 

Następnie Przewodniczący zapytał, jak Państwo Radni to widzą i jakie jest 

stanowisko klubu. 

Pan Wójt stwierdził, że najprostszym rozwiązaniem jest, żeby któryś z 

Członków Komisji Rewizyjnej zrezygnował z pracy w Komisji i przeszedł do innej 

komisji. Dzięki temu Komisja byłaby dalej 3 osobowa, a w związku z tym nie byłoby 

potrzeby zmiany Statutu. 

Pan Wydmański wyjaśnił, że klubowi zależy tylko na tym, aby ich członek 

znalazł się w Komisji Rewizyjnej. 

Pan Przewodniczący zarządził 5 min przerwy. 
 

10. Uchwała Nr IX/46/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 28 maja 2015 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia statutu gminy Sitno. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag do uchwały Przewodniczący poddał pod 

głosowanie Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały był 1 głos, przeciw 13 głosów 

i 0 wstrzymujących się. 

W związku z wynikami głosowania uchwała nie została przyjęta. 

 

11. Uchwała Nr IX/46/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 28 maja 2015 r. w sprawie 

powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Sitnie oraz ustalenia jej składu 

osobowego. 
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Na wstępie Przewodniczący wyjaśnił, że numer uchwały zostaje ten sam, który 

był przy poprzedniej z racji tego, iż nie została ona podjęta. 

Dalej Przewodniczący poprosił o podawanie propozycji kandydatów do Komisji 

Rewizyjnej. 

Zgłoszeni kandydaci według kolejności to: 

- Ryszard Szawarski – wyraził zgodę 

- Leszek Kozak – wyraził zgodę 

- Tomasz Biłant – wyraził zgodę 

- Robert Polski – nie wyraził zgody 

- Władysław Wydmański – nie wyraził zgody 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jacyś kandydaci na członka Komisji 

Rewizyjnej. 

Ponieważ więcej kandydatów nie było Przewodniczący podał pod głosowanie 

zamknięcie listy kandydatów. 

Wszyscy Radni jednogłośnie zagłosowali za zamknięciem listy kandydatów. 

Następnie Przewodniczący zapytał Radnych, czy głosujemy nad składem 

komisji blokowo, czy też nad każdą osobą indywidualnie. 

Państwo Radni opowiedzieli się za głosowaniem nad każdą osobą 

indywidualnie. 

W związku z sugestią Radnych Przewodniczący poddał pod głosowanie 

kandydaturę Pana Ryszarda Szawarskiego na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

W głosowaniu jawnym za opowiedziało się 13 Radnych, przeciw – 0, 1 Radny 

wstrzymał się od głosu. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie kandydaturę Pana Leszka 

Kozaka na Członka Komisji Rewizyjnej. 

W głosowaniu jawnym Radni zagłosowali jednogłośnie za w/w kandydaturą.  

Kolejno Przewodniczący poddał pod głosowanie kandydaturę Pana Tomasza 

Biłanta na Członka Komisji Rewizyjnej. 

W głosowaniu jawnym za opowiedziało się 2 Radnych, przeciw – 9 i 3 Radnych 

wstrzymało się od głosu. 

W wyniku głosowania kandydatura Tomasza Biłanta nie została przyjęta. 

Przewodniczący zapytał o możliwość wystawienia innego kandydata Klubu na 

członka Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Klubu Radnych Pan Władysław Wydmański powiedział, że 

Klub na razie nie zmienia swojego wniosku i dalej pozostaje przy kandydaturze 

Tomasza Biłanta. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z opinią Radcy Prawnego 

powinno to być głosowane do skutku i na zasadzie konsensusu w Radzie, 

a w związku z tym czy Klub zgłasza jakiegoś innego kandydata. 

Pan Wydmański powiedział, że stanowisko Klubu nie zmieniło się i w dalszym 

ciągu nie zgłaszają innego kandydata. 

Pan Polski stwierdził, że wcześniejsze ustalenia na temat statutu były inne niż 

przebieg głosowania. 
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Pan Torba powiedział, że to było do przewidzenia, iż Pan Tomasz Biłant nie 

przejdzie, możecie wystawić innego kandydata. 

Pan Wójt zaproponował, aby wrócić do reasumpcji nad zmianą uchwały 

w sprawie zmiany Statutu. 

Kolejno Pan Wójt stwierdził, że jednak jeśli będzie dalej ten sam kandydat to 

powrót do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany Statutu nie ma sensu.  

Pan Przewodniczący powiedział, że wyrok Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego mówi, iż „Nie jest zatem dopuszczalne wybranie składu komisji 

rewizyjnej w którym pominięty zostałby przedstawiciel chociażby jednego z klubów. 

Rada gminy nie jest przy tym związana kandydaturą przedstawioną przez klub. Jeżeli 

jednak na danej sesji rady nie można podjąć uchwały w sprawie wyboru członków 

komisji rewizyjnej, próbę wyboru należy ponowić na kolejnej sesji, zaś organy gminy 

oraz kluby radnych winny dążyć do wypracowania konsensusu w sprawie wyboru 

konkretnego kandydata. W przeciwnym razie brak obligatoryjnego wewnętrznego 

organu gminy może doprowadzić do zainicjowania procedury ustanowienia zarządu 

komisarycznego”. 

Pan Wydmański jeszcze raz poinformował, że na dzień dzisiejszy stanowisko 

Klubu nie ulega zmianie, a w związku tym przenosimy temat na kolejną sesję. 

Przewodniczący poinformował, że uchwała w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy w Sitnie oraz ustalenia jej składu osobowego nie została 

zmieniona. 

W związku z tym Przewodniczący poddał pod głosowanie zmianę porządku 

obrad polegającą na zdjęciu z porządku obrad sesji Uchwały w sprawie powołania 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Sitnie oraz ustalenia jej składu osobowego, 

a także Uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Budżetu, 

Infrastruktury i Rozwoju oraz ustalenia jej składu osobowego. 

Za zmianą porządku obrad głosowało 4 Radnych, 3 Radnych przeciw 

i 7 Radnych wstrzymało się od głosu. 

W wyniku głosowania zmiana porządku obrad nie została przyjęta, ponieważ 

musi być większość bezwzględna. 

Pan Gąsior stwierdził, że Pan Janusz Mazurek wykazał dobrą wolę, chęć 

rezygnacji z Komisji Rewizyjnej w przypadku zmiany uchwały, a w związku z tym 

Klub też powinien wykazać dobrą wolę i zgłosić innego kandydata. 

Podczas dyskusji ustalono, że w wyniku nieobecności pełnego składu 

osobowego Klubu Radnych uchwała w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 

zostaje odłożona na następną sesję. 

Przewodniczący powiedział, że podejmowanie uchwały w sprawie powołania 

Komisji Budżetu, Infrastruktury i Rozwoju oraz ustalenia jej składu osobowego 

w obecnej sytuacji jest bezprzedmiotowe, a Komisja Rewizyjna na chwilę obecną 

pozostaje w niezmienionym składzie. 
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Ad. 5 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno mgr Marian Tadeusz Bernat. 

Poruszył zagadnienia: 

1. Porządkowania dróg i poboczy ( odkrzaczanie dróg w Kolonii Sitno, 

Stanisławce, Rozdoły–Podźródła, Stabrowie, Cześnikach, Kolonii 

Kornelówka); 

2. Muzeum w Cześnikach (musimy utworzyć to Muzeum w myśl ustawy 

o muzeach, prośba o dostarczanie eksponatów do muzeum); 

3. Zebrań sołeckich ( fundusz sołecki); 

4. Fotowoltaika; 

5. Przetargu na śmieci (wykonano PSZOK na odpady); 

 

Z-ca Wójta przedstawił, sprawozdanie z poboru podatku za I półrocze. 

Dalej Z-ca  Wójta omówił zagadnienia strażackie i wyborów do Izby Rolniczej 

oraz przekazania instrukcji dotyczącej instalacji solarnych. 

Następnie Przewodniczący zaprosił wszystkich obecnych na zawody strażackie, 

które odbędą się w dniu 14 czerwca br. o godzinie 13
00 

w Cześnikach. 

 

Pan Wójt poinformował, że robimy zbiornik na paliwo za 19 tys. zł. Roboty są 

robione metodą gospodarczą – fundament i ogrodzenie.  

Dalej Pan Wójt powiedział, że wchodzimy w temat parkingu Pana 

Wróblewskiego. Chcielibyśmy, żeby od września kierowcy dowożący dzieci 

i młodzież do szkół samochody zostawiali tutaj na parkingu, a nie u siebie w domach. 

Kolejno Pan Wójt poinformował, że są wykonywane tablice informacyjne do 

Stabrowa z oznaczeniem miejscowości i numeracji. 

Następnie Pan Wójt zaprosił wszystkich na Dzień Dziecka, który odbędzie się 

na boisku w Sitnie w dniu 31 maja br.o godz. 13
00

 oraz Noc Bibliotek od godz.18
00

 

do godz. 20
00

. 

 

Ad. 6 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

 

Punkt ten został zrealizowany wraz ze sprawami różnymi. 

 

Ad. 7 

 

Sprawy różne. 

 

Pan Biłant zapytał kiedy będą już zakończone tablice informacyjne dla 

Stabrowa. 
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Następnie Pan Biłant zapytał, czy będzie koszona trawa przy drodze na 

Horyszów Polski, ponieważ ogranicza w tej chwili widoczność. Kolejna sprawa 

dotyczy również drogi na Horyszów – droga ta została połatana kamieniem jednak po 

deszczach ponownie w tych miejscach zrobiły się dziury. Czy te dziury będą załatane 

czy też nie. 

Dalej Pan Biłant powiedział, że mieszkańcy Stabrowa przeznaczyli w kolejnych 

funduszach sołeckich część pieniędzy na budowę chodnika z Jarosławca do Sitna 

i ten chodnik został urwany przed torami. Nic się w tym temacie nie dzieje. Dzieci 

dojeżdżają rowerami do szkoły, nie ma pobocza - jest bardzo niebezpiecznie i ten 

chodnik byłby bardzo potrzebny. „(…) Natomiast obietnice Wójta spełzły na 

niczym”. 

Pan Wójt wyjaśnił, że tablice są już na ukończeniu – miało być wykonane tylko 

kilka, a będą zrobione wszystkie tablice dla Stabrowa, jak również Wólka 

Horyszowska i Boży Dar. 

Dalej Pan Wójt powiedział, że wszystkie pobocza kosimy.Mamy jednak jeden 

ciągnik, który wozi ścieki, kamień na drogi  i ten ciągnik kosi, nie damy rady zrobić 

wszystkiego. Kolejno Pan Wójt powiedział, że jeśli chodzi o dziury na drodze to 

trzeba je uzupełnić tym klińcem, ponieważ nie mamy pieniędzy na asfalt. 

Natomiast jeśli chodzi o budowę chodnika to była mowa na spotkaniu, że jest 

projekt do torów, natomiast od torów do końca Stabrowa w kierunku Sitna miały być 

wykonane mapy do celów projektowych za łączną kwotę około 4 950 zł. Na chwilę 

obecną osoba z Zarządu Dróg Powiatowych projektuje zatokę koło sklepu w Sitnie, 

zatokę koło „Orlika” i ma przystąpić do projektowania chodnika. W planach będzie 

chodnik do Pani Wodowej. Jest jeszcze kwestia przejścia przez tory, które nie będzie 

łatwo załatwić z LHS-em. Ponadto mamy projekt na chodnik od Starej Wsi 

w Jarosławcu w kierunku Stabrowa ( 200 m) jednak brak jest środków na wykonanie. 

Pan Leszek Kozak poinformował, że należy wykosić trawę przy Punkcie 

Widokowym w Kornelówce i należałoby wstawić ławkę. 

Pan Tokarz powiedział, że na Bożym Darze drogi zaczynają już pływać, bo są 

nieutwardzone, a najgorzej jest na drodze cementowej na „Sosny”. 

Pan Wójt powiedział, że będziemy się nad tym zastanawiać. 

Pan Tokarz powiedział, że na Bożym Darze też przydałyby się tablice 

informacyjne. 

Pan Wójt odpowiedział, że będą dla tych bocznych ulic. 

Pan Wydmański zapytał, czy można usprawnić umieszczanie protokołów z Sesji 

Rady Gminy na BIP-ie i czy jest możliwość otrzymywania protokołu z Sesji 

wcześniej przed Sesją, tak aby można było nanieść ewentualne poprawki. 

Pan Wójt wyjaśnił, że wszystko zależy od warunków technicznych, z racji tego 

iż pracownik zajmuje się nie tylko obsługą Rady Gminy. 

Pan Przewodniczący powiedział, że nie ma problemu, aby mieć wgląd do 

protokołu tuż przed sesją i naniesienia ewentualnych poprawek. 

Pan Wójt powiedział,: „(…) że protokoły są pisane bardzo obszerne, a więc sam 

się zastanawiam, czy nie powinniśmy w trakcie dyskusji na sesji mówić: to proszę 

zapisać, tego proszę nie pisać”. 
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Pan Gąsior zapytał o poprawę dróg po scaleniu na Stanisławce, kto to powinien 

robić. 

Dalej Pan Gąsior poprosił o usunięcie ziemi z poboczy na Rozdołach, 

ewentualne nawiezienie tej ziemi na wyrwę koło Pana Surmacza oraz o usunięcie 

krzaków w kierunku Sławęcina. 

Pan Wójt odpowiedział, że zobaczy co się da zrobić z tymi poboczami, 

natomiast drogę w kierunku Sławęcina może uda się zrobić wspólnie z Gminą 

Skierbieszów. 

Następnie Pan Wójt poinformował, że mamy możliwość kupienia używanej 

koparki JCB za kwotę 130 tys. zł. 

Pan Gąsior powiedział, że ludziom nie podoba się, iż Pan Henryk Płaza mieszka 

w mieszkaniu w Budynku Świetlicy Środowiskowej w Stanisławce.  

Pani Tor odpowiedziała, że można tego Pana ewentualnie umieścić w TPŚ za 

kwotę miesięcznie 2,7tys. zł, a wiec niech Radni zdecydują. 

Pan Biłant powiedział,: „(…) że na Facebooku działa grupa „Sitno to my” 

i zachęcam innych Radnych do przyłączenia się do dyskusji. Ruszy również strona 

Klubu Radnych i tam też będziemy zamieszczać różne informacje, a w związku 

z tym prośba, jeżeli byłaby taka możliwość, aby po zatwierdzeniu protokołu 

otrzymywać go na maila tak, aby go można było zamieścić na tej stronie”. 

Pan Wójt powiedział, że jego zadaniem jeżeli jest coś zamieszczone na tym 

profilu to powinno być zgodne ze stanem faktycznym. 

Pan Biłant powiedział, że nie chciał Pana Wójta urazić, był to protest, ponieważ 

nie była wcześniej ta droga naprawiona. 

Pan Torba poprosił o wsparcie finansowe dla szkół w organizacji pikników. 

Pan Wójt odpowiedział, że zostaną przeznaczone na to pieniądze. 

Pan Tokarz powiedział, że tego kamienia na drogi w Bożym Darze będzie mało. 

Pan Wójt odpowiedział, że będziemy musieli przeznaczyć pieniądze na drogi bo 

musimy je poprawić. 

Pan Łazorczyk zapytał, czy zmieniany będzie dach na szkole w Horyszowie 

Polskim. 

Pan Wójt odpowiedział, że jest przygotowywany projekt na zmianę dachu. 

Dalej Pan Wójt powiedział, że trzeba też zmienić dach na budynku Urzędu 

Gminy, ponieważ się leje. 

Pan Sokołowski zapytał o poprawę chodnika w Kolonii Sitno. 

Pan Wójt odpowiedział, że będzie to robione. 

Pan Wydmański zapytał jak się realizują prace na boisku sportowym na Osiedlu 

w Jarosławcu. 

Pan Wójt odpowiedział, że wczoraj na boisku była woda, natomiast boisko 

zostało opryskane. 

Pan Wydmański poprosił o podniesienie płyt na drodze łączących osiedle 

z blokami. 

Dalej Pan Wydmański powiedział, że mieszkańcy mają obawy, iż jeżdżące tą 

droga TIR-y znowu przewrócą tę drogę. 
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Pan Wójt powiedział, że była już dyskusja na ten temat w poprzedniej kadencji, 

jednak część z mieszkańców pracuje w tej firmie i istnieje obawa, iż straciliby pracę. 

Pan Wydmański zapytał, czy w umowie na instalacje solarne jest zapisane, że 

tuż przed oddaniem w użytkowanie mieszkańcowi, czyli przed upływem 5 lat ma być 

wymieniony glikol.  

Pan Wójt odpowiedział, że w umowie jest zapis, iż glikol ma być wymieniony 

przynajmniej raz w przeciągu 5lat. 

Pan Wydmański powiedział, że złożył pismo odnoście zestawienia kosztów 

ponoszonych przez szkoły, a w związku z tym ma pytanie, czy będzie miał takie 

zestawienie. 

Pan Wójt odpowiedział, że przekazał to pismo do oświaty.  

Pan Wydmański powiedział, że jego pytanie tak naprawdę dotyczyło ile kosztuje 

utrzymanie budynków szkolnych. 

Pan Wójt powiedział, że opłaty za prąd, gaz, ścieki, wodę itp. są pokrywane 

w szkołach stowarzyszeniowych z subwencji na ucznia, natomiast wydatki 

majątkowe takie jak remonty powyżej 3 tys. zł pokrywane są ze środków gminnych. 

Pan Wydmański zapytał czy możemy właśnie te zestawienie kosztów otrzymać. 

Pan Wójt wyjaśnił, że te koszty są ujęte w sprawozdaniu za 2014 r. 

Pan Gąsior ponowił prośbę o wyremontowanie ogrodzenia przy pomniku 

Wyszyńskiego. 

Dalej Pan Gąsior powiedział, że na posesji Pana Chodona trzeba wyciąć krzak, 

ponieważ nie można dojść do hydrantu strażackiego, a także że część z hydrantów na 

wsi jest uszkodzonych. 

Pan Biłant powiedział, że remiza w Stabrowie też jest gminna i sprzątają tam 

sami strażacy. 

Pan Gąsior odpowiedział, że 10 lat już kosi swoim ciągnikiem, swoją kosą przy 

remizie. 

Pan Wójt odpowiedział, że musimy to zaplanować jednak na chwilę obecną 

w wodociągach nie ma pieniędzy. 

Dalej Pan Wójt powiedział, że będziemy musieli się zastanowić nad ceną wody 

i ścieków, ponieważ nam tych środków nie wystarczy. 

Pan Torba odczytał protokół z posiedzenia Komisji Rolnictwa i plan pracy. (kop. 

protokołu stanowi załącznik do materiałów z sesji) 

Pan Przewodniczący przedstawił Ocenę zasobów pomocy społecznej 

przygotowaną przez Panią kierownik GOPS-u. Następnie poinformował, że kopia 

dokumentu zostanie przekazana Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Pomocy 

Społecznej. 

Ponadto Przewodniczący poinformował o piśmie z Sądu Okręgowego, w którym 

jest informacja, że będą wybory ławników do Sądu Okręgowego i do Sądu 

Rejonowego w Zamościu – po 1 ławniku na każdy sąd. 

Dalej Przewodniczący poinformował o pismach od Pana Wydmańskiego i Pana 

Polskiego, na które Wójt już odpowiedział. 

Następnie Przewodniczący streścił odpowiedzi Pana Wójta na w/w pisma 

Radnych( kop. pism stanowią zał. do materiałów z sesji). 
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Pan Wójt poprosił, aby jednak na osiedlu w Jarosławcu latarnie nie miały się 

świecić aż do 23.00. 

Pan Wydmański powiedział, że lepiej niech te latarnie rano się nie świecą, na 

rzecz dłuższego świecenia wieczorem. 

Kolejno Pan Przewodniczący odczytał pismo od Pani z Jarosławca z bloku z 

prośbą o  dofinansowanie do podjazdu dla syna – koszt podjazdu to 24 tys. zł, z 

PEFRON-u dofinansują 9 tys. zł. Podjazd to jedyne rozwiązanie, aby bezpośrednio 

do pokoju wjechać wózkiem z dzieckiem. Obecnie dziecko jest wnoszone do domu 

na rękach po schodach. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że ta Pani ma dziecko niepełnosprawne, jak 

dziecko było mniejsze to jeszcze nie było problemu z wnoszeniem, a teraz jest 

dziecko starsze i jest duży problem z wnoszeniem. 

Pan Wójt powiedział, że trzeba się zastanowić jak pomóc skoro nie ma środków. 

Pani Tor powiedziała, że zastanawia się nad przyznaniem zasiłku zerowego 

z GOPS-u. 

Radni w dyskusji przychylili się do udzielenia pomocy w ramach GOPS-u. 

Pan Wójt powiedział, że w Stabrowie też udało się pokryć dach Pani, która ma 

dwójkę dzieci. 

 

Ad. 8 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

Protokół Nr VIII/2015 wyłożony były do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad 

sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Państwo Radni zapoznali się z tym 

Protokołem i czy są do niego uwagi. 

Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Protokół w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie. 

Ad. 9 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

      Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 
 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: Piotr Harczuk              PRZEWODNICZĄCY 

              RADY GMINY 

                  Krzysztof Klikicki 

 


